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Lluís López: «La prohibició del bany al
torrent de la Cabana és un pedaç»
El cap de llista de MES a Campdevànol lamenta que l'equip de govern "hagi fet
més cas a les directrius del Govern que no pas a les necessitats del poble? i diu
que el deute ha augmentat "lleugerament" | Reivindica reactivar la "totalitat" de la
Llei de barris

Lluís López-Lafuente, cap de llista de MES a Campdevànol. Foto: Adrià Costa

Lluís López-Lafuente (Barcelona, 1966) afronta les primeres eleccions com a cap de llista
estrenant les sigles del Moviment d'Esquerres (MES) a Campdevànol. Regidor des de fa quatre
anys abandera el «fair play» electoral en uns comicis on sembla que, finalment, la històrica
crispació ha quedat enrere. Això sí, considera que l'equip de Joan Manso ha «fet més cas a les
directrius del Govern que no pas a les necessitats del poble de Campdevànol» i reclama, entre
altres, reactivar la Llei de barris «en la seva totalitat». Reivindica la gestió del govern de Núria
López i recorda que l'actual endeutament és «lleugerament superior» al de fa quatre anys.

- Vostè «fa història» sent el primer candidat d'una formació nova com MES a Campdevànol.
Durant algunes setmanes es va arribar a dir que el grup municipal socialista no faria llista.
Va ser així?

- Vam començar a fer llista fa molts mesos, amb converses amb altres partits. Tenim unes arrels
socialistes, que han discrepat del PSC, bàsicament perquè nosaltres volem que el poble català
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tingui el dret a l'autoderminació, sense cap imposició.

- Fa quatre anys malgrat que el PSC va patir una gran davallada a nivell nacional a
Campdevànolva aconseguir els millors resultats amb cinc regidors . Canviar sigles i
candidat de cop no és molt arriscat?

- MES és un partit polític socialdemòcrata catalanista, dic catalanista per que tots i cadascun dels
integrants de la nostra candidatura estem compromesos amb el dret a decidir del poble català. El
gran èxit de les eleccions passades, no és més que el reflex de la capacitat de treball de les
persones que van formar l'anterior equip de govern municipal format pel PSC i ICV, persones en
les que m'agrada comptar amb la llista actual.

- Com valora els darrers quatre anys amb Joan Manso al capdavant del consistori?

- Un període transitori d'aprenentatge, en el que sovint s'ha fet més cas a les directrius marcades
des del govern de Catalunya (mateix partit que l'actual equip de govern municipal), que a les
necessitats del poble de Campdevànol. A nivell municipal, no puc entendre com no s'ha apostat
per aprofitar la subvenció de la Llei de barris, per què s'ha tardat tant en aprovar el POUM en el
qual no han aportat res, i per què no s'ha insistit per fer avançar les obres de la nova escola. Ah,
per cert, la ràtio d'endeutament de l'Ajuntament és actualment lleugerament superior a la que el
senyor Manso es va trobar l'any 2011.
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- Si CiU és la força més votada, Joan Manso ha de continuar com a alcalde? Descarta un
pacte a dos o a tres que permeti una majoria alternativa?

- Si CIU es la força mes votada, tindrà la responsabilitat de formar equip de govern. Per altra banda
no descartem cap pacte si està definit en un model de gestió de l'Ajuntament, amb un full de ruta
exposat a la ciutadania.

 - La legislatura ha estat menys crispada que les anteriors. Tant MES -com CiU i ERC- es
reclamen responsables d'haver-ho aconseguit . Això vol dir que també tots eren
responsables de la crispació?

- Es cert que l'Ajuntament de Campdevànol, en els últims 25 anys, ha estat identificat com un
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consistori conflictiu, tens i amb molta crispació. En aquesta darrera legislatura s'ha assolit una
certa  dissipació d'aquesta situació, que hauria de ser orfe. La fita és per mèrits de tots els que
integrem el consistori; alguns més que d'altres, i com no també d'Helga Pujol, i de l'estimat Joan
Rivera.

En aquest sentit, tots hem d'anar continuar transitant per aquest via malgrat les desavinences, o
no, en la gestió del govern municipal. Els ciutadans han de tenir uns representants municipals que
siguin exemple de convivència, honestedat i transparència.

- El moment més crispat va ser el ple per abordar el trasllat de la pista d'skate. Què en
pensa de l'escena que es va viure aquella nit amb un grup de joves «empaitant» l'alcalde
pels carrers ?

- Crec que va ser un moviment espontani del joves del poble, que van veure com se'ls treia un
espai que tenien per ells just abans de l'estiu, sense un espai alternatiu simultani al trasllat.
L'equip de govern va prendre una mala decisió, molt precipitada, molt poc consensuada, i sense
haver trobat un emplaçament per al trasllat.

- Sense l'skate modificaria la zona d'esbarjo del barri de l'Estació? Què en pensa de la
construcció d'un correcan a tocar de les vies del tren?

- Respecte la zona d'esbarjo del barri de l'Estació creiem que no pot ser qui hi hagi cap espai
públic o equipament abandonat. El correcan, per la seva banda, és una instal·lació que nosaltres
no creiem prioritària pel poble. Està mes enfocada a donar contingut a un espai que s'ha llogat a
ADIF, per uns 2.200 euros anuals, que ha servit per fer un aparcament i el trasllat de la pista
d'skate, i ara per omplir, un correcan que ha costat vora 10.000 euros.

Hi ha altres qüestions més prioritàries que aquesta com per exemple què s'ha de fer amb l'espai
que abans ocupava la pista d'skate, millorar voreres d'alguns carrers, crear aparcament,
dinamitzar els actuals espais públics, canviar la teulada del pavelló, etc.

- Un dels temes de la legislatura ha estat la massificació del torrent de la Cabana. Considera
que la prohibició del bany durant dos anys  serà efectiva? Més enllà de cert consens polític -
amb CiU i ERC- creu que la mesura l'ha entès la població?

- La prohibició del bany, ha estat una decisió operativa del problema del torrent de la Cabana, i de
la Font del Querol. Ha estat un pedaç per intentar trobar una solució al problema de la massificació i
de l'incivisme de certs visitants. En aquest sentit, és necessari definir el model turístic de
Campdevànol, i veure si l'afluència de gent al torrent encaixa amb aquest model.

Tot plegat també passa evidentment per trobar un consens amb el consistori de les Llosses. De
fet, sabem que aquest estiu no estarà prohibit en bany a les dues bases de dalt, cosa que
pensàvem que estava lligada políticament.
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- La legalització del polígon de Niubó és una qüestió que s'arrossega des de fa anys. Té solució?

- El polígon de Niubó és legal, l'únic tema pendent per a la seva recepció per part de l'Ajuntament
és que s'acompleixin amb els requisits tècnics d'urbanització que hi manquen. Aquest polígon és
una aposta privada i és responsabilitat d'aquesta empresa o grups d'empreses complir amb tots
els requisits legals que li permetin operar. En aquest sentit l'Ajuntament ha de vetllar per tal que
tot es faci correctament.

També penso que podem ser un gestor de recursos econòmics per impulsar les iniciatives
privades, i a través de les polítiques provincials, també autonòmiques, i si s'escau, perquè no,
estatals, europees i internacionals, oferint confiança davant d'altres possibles inversors o fonts de
finançament.

- En el darrer ple es va demanar al Govern estudiar la possibilitat d'ampliar la residència
geriàtrica. És un projecte factible o un brindis al sol d'ERC?

- Crec que ha de ser un projecte factible on s'ha de treballar des del minut zero d'haver-se
presentat la proposta, i ha de ser un dels objectius de l'equip de govern que surti a partir del dia
25. De fet, el POUM plantejat per l'anterior equip de govern preveu la construcció d'habitatge
tutelat a la parcel·la de cal Talaia, i això podria ser també una bona alternativa.

- La Llei de barris ha quedat pràcticament congelada. Què en pensa? Proposen reactivar-la
d'alguna manera?

- Proposo reactivar-la en la seva totalitat. No entenc com s'ha deixat passar l'oportunitat
d'apostar per unes subvencions que aporten prosperitat, vitalitat, i reforcen la identitat del poble,
tal i com han fet altres municipis de la comarca. Estem parlant d'un projecte de 3 milions d'euros,
subvencionat al 75% i a partir d'aquí és on l'Ajuntament s'ha d'involucrar.

- Vinculat a la Llei de barris es va impulsar un Consell de Poble que ha quedat congelat.
S'ha de reactivar? Quines funcions hauria de desenvolupar?

- Sí, el Consell de Poble s'ha de reactivar i no només vinculat a la Llei de barris. L'opinió dels
ciutadans respecte al futur del municipi i de les decisions que es puguin prendre des de
l'Ajuntament és cabdal per fer les coses millor. Està clar que la decisió de sis regidors que solen
formar part de l'equip de govern sovint no tenen present aspectes i sensibilitats que, en canvi, a
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través de la participació ciutadana poden ser copsades i tingudes en compte en la presa de
decisions. Això no treu que la responsabilitat de gestionar el que es decideix correspon als
responsables polítics.
 
- Una de les apostes de l'equip de govern ha estat el metall amb la nova biennal així com
l' ingrés a l'Associació de Ciutats Europees . Hi està d'acord?

En l'ingrés a l'associació, sí. Respecte la celebració de la Biennal de Campdevànol penso que no
s'ha treballat la base, ha quedat buida de contingut i no s'ha sabut orientar. Preguntes bàsiques
com per què serveix aquest fira, què es ven, què pretén, no tenen resposta. En canvi, cada edició
ens ha costat mes de 24.000 euros.

Lluís López-Lafuente és regidor des del 2011. Foto: Adrià Costa

- Precisament en el sector metal·lúrgic és notícia la nova premsa de Comforsa. Què en
pensa de la ubicació entre l'escola i el barri del Roser?

- Penso que ja hi ha al municipi des de fa temps una premsa similar. Aquesta nova instal·lació
dotarà al municipi de mes llocs de treball, i això és important, molt important.

La missió municipal és vetllar que la instal·lació es realitzi segons el projecte i sempre sota la
normativa vigent. En aquest sentit l'Ajuntament ha d'aportar la seguretat que l'empresa
constructora complirà amb la totalitat de les prescripcions i requeriments tècnics per garantir,
preservar i salvaguardar la salut i benestar dels veïns i veïnes causant el mínim impacte de
contaminació acústica, així com vetllar per les estructures dels seus habitatges. I com no, sense
oblidar que al costat hi ha la nostra nova escola de Campdevànol.

Nosaltres hi hem estat a sobre des del primer moment per tal que els veïns i veïnes puguin estar
informats i que aquesta nova instal·lació, per suposat, impliqui una millora en l'espai públic del

Pàgina 6 de 9

http://www.naciodigital.cat/elripolles/noticia/26581/lluis/lopez/prohibicio/bany/al/torrent/cabana/pedac



seu entorn que actualment està inacabat.

- El grup municipal socialista ha estat força crític amb la gestió del govern municipal amb la
nova escola. Malgrat el context d'austeritat, les obres finalment han començat ...

- Les obres han començat, però han començat tard, molt tard. Com a conseqüència d'haver començat
tant tard, el professorat i l'alumnat han hagut de patir unes condicions de treball i d'estudi molt
desfavorables.

L'escola forma part de tots els programes de les candidatures que ens presentem. Hem de vetllar
per què no hi hagi el més mínim endarreriment en l'obra, i perquè es faci tenint ben present les
necessitats de la comunitat educativa i del poble. Per això vam proposar la creació de la comissió de
seguiment de les obres de l'escola que ha fet molta feina gràcies a mestres i a l'AMPA. El poble
necessita aquesta escola, i tots ens hem de sentir molt orgullosos.

- Fa més de dos mandats que la conversió del camí ral de Campdevànol a Ripoll en via verda
està encallada. Tenen alguna proposta per solucionar-ho?

- Hem d'apostar per les vies verdes de la comarca, com una altre de les propostes que poden de
definir el model turístic de Campdevànol. Itinerània, els GR, el Camí Ral... formen part del patrimoni
de tots els campdevanolencs i s'han de fer les obres de connexió amb Ripoll i les obres de
promoció i conservació necessàries per disposar d'una ruta verda tant emblemàtica, tant gratificant i
tant necessària. En tot cas, el que és prioritari és acabar el Camí Ral fins a Gombrèn perquè
malauradament aquest projecte ha quedat aturat.
 
- Han aparegut moltes qüestions de territori i urbanisme, economia, serveis socials... Digui
tres propostes principals que surten al seu programa i que fins ara no hagin aparegut a
l'entrevista.

- Apostarem per la secundaria a Campdevànol, els nostres nens d'12 anys són petits per anar a
l'institut, s'han de quedar al poble. També apostarem per potenciar la recollida selectiva. I,
finalment, crearem un programa d'acompanyament a la gent gran que ho necessiti.

- Si després del 24 de maig acaba sent alcalde quina serà la primera decisió que prendrà?

- Activar la Llei de barris. Tamé actuar com un gestor municipal, en lloc d'un administrador
municipal, és a dir, volem tenir una actitud activa en la cerca de recursos i en la gestió dels
mateixos per tal que els projectes passin a donar vida al poble i siguin realitat. I, finalment, no
crear alarma social per heretar un Ajuntament amb el mateix índex d'endeutament que es va
trobar el senyor Manso l'any 2011. El deute viu de l'Ajuntament l'any 2011 era de 465 euros per
habitant, i ara és de 471 (545 euros si es té en compte l'actual llei que també computa el deute
a curt termini).
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Lluís López-Lafuente és el primer cap de llista de MES a Campdevànol. Foto: Adrià Costa

 

Llista completa Moviment d'Esquerres (MES)-Campdevànol 2015

   1. Lluís López Lafuente
   2. Núria López Rodríguez
   3. Roser Capdevila Caballero
   4. Sergi Colomé Coromina
   5. Andreu Acosta Osorio
   6. José Manuel Palomo Palomo
   7. Jaume Expósito Canudas
   8. Mercè Guitart Noguera
   9. Georgina Acosta Collados
   10. Maria de la Sierra Reina López
   11. Ferran Martínez Ramos

Suplents

   12. Maria Jesús Gonzàlez
   13. Antonio González Pizarro
   14. Francisco Salgado Llorente
   15. Francisco Martínez Rodríguez
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Llista Partit Socialistes de Catalunya (PSC) Campdevànol 2011

Llista Partit Socialistes de Catalunya (PSC) Campdevànol 2007

 

Resultats eleccions municipals a Campdevànol 2007-2011

Tots els resultats de les eleccions municipals 2007-2011

Les municipals 2015 al Ripollès, dia a dia
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